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رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار: 

سازمان بورس 
بازار سرمایه را نمی بندد

رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار توضیحاتی را درمورد بستن یا نبستن بازار 
ســرمایه ارائه کرد. به گزارش ایسنا، مجید عشقی در حاشیه نخستین همایش 
ملی اقتصاد هوشمند و توسعه مالی درمورد اینکه با توجه به اینکه شاخص کل 
بورس روز دوشنبه کاهشی پنج درصدی داشت، آیا سازمان برنامه ای برای بستن 

بازار دارد یا خیر، توضیح داد: سازمان قصد بستن بازار را ندارد.
بر اســاس این گزارش، طبق بند سه ماده چهار دســتورالعمل نحوه تشخیص 
شرایط اضطراری موضوع ماده ۳۲ قانون بازار اوراق بهادار در صورتی که بازارهای 
بورس یا خارج از بورس )بازار پایه( در طول یک روز معاملاتی بیش از پنج درصد 
کاهش داشته باشد، سازمان بورس و اوراق بهادار مجاز است با تشخیص شرایط 
اضطراری موضوع را برای تصمیم گیری جهت تعطیلی ســه روزه بازار سرمایه در 

شورای عالی بورس مطرح کند.

مدیرعامل شرکت پخش فرآورده های نفتی:

واردات بنزین نداریم

مدیرعامل شــرکت پخش فرآورده های نفتی گفت: تا امــروز هیچ گونه واردات 
بنزین نداشته ایم. به گزارش ایسنا، علی اکبر نژادعلی دیروز در نشستی خبری در 
خصوص واردات بنزین، اظهار کرد: بحث هایی که درمورد ناترازی تولید و مصرف 
می شود، درست است. اعداد تولید و مصرف نزدیک به هم شده اند، اما این موضوع 

تاکنون منجر به واردات نشده است.
وی با اشــاره به افزایش مصرف بنزین در کشور، گفت: میزان مصرف بنزین در 
ســال ١٤٠١ نســبت به ١٤٠٠ حدود ۲١ درصد افزایش یافت. امســال نیز در 
در طول این ٤٧ روز متوســط مصرف بنزین ١٠ درصد رشــد داشته است و به 
 بیش از ١١٠میلیون لیتر در روز رســیده که با توجه به میزان تولید، هم پوشانی 

انجام می شود.
مدیرعامل شــرکت پخش فرآورده های نفتی تأکید کرد: در حال حاضر سوآپ 

فرآورده انجام می شود، اما واردات بنزین نداریم.
علی اکبــر نژادعلی در خصوص صادرات بنزین نیز گفت: در حال حاضر صادرات 

بنزین نداریم.
مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران در پاسخ به سؤال ایسنا در 
خصوص آخرین وضعیت صدور کارت ســوخت، گفت: تاکنون ۲٩میلیون کارت 

سوخت صادر کردیم. سال گذشته سه میلیون و ٨٠٠هزار کارت تولید کردیم.
نژادعلی با بیان اینکه طبق اعلام اکنون ٤٥٠هزار کارت در باجه معطله پست قرار 
دارد، اظهار کرد: اکثر درخواست ها را تا پایان سال پاسخ دادیم. اکنون ۳٨٠هزار 

درخواست وجود دارد که در فرایند تولید است.
وی در پاسخ به سؤال ایسنا مبنی بر اینکه پاسخ به کل تقاضاها تا چه زمانی طول 
می کشــد، گفت: به دنبال کاهش فرایند زمانی این موضوع هستیم. زمانی صدور 
کارت ســوخت تا شش ماه زمان می برد، اما اکنون طبق پیش بینی ها بین ۳٠ تا 

٤٠ روز فرصت لازم است تا کارت تولید شود.
به گفته مدیرعامل شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتــی ایران، فرایندهایی 
را دنبــال می کنیــم که زمان باز هم کوتاه تر شــود که در صورت پیاده ســازی 

اطلاع رسانی خواهیم کرد.
وی در خصــوص میــزان مصــرف نفــت گاز، گفــت: آمــار مصــرف معادل 
١٠۳.۲میلیون لیتر در روز اســت که نســبت به مدت مشــابه سال قبل چهار 
درصد افزایش مصرف را شــاهد هســتیم. نژادعلــی افزود: با توجــه به اینکه 
میزان مصرف در ســال قبل ١١٠میلیون لیتر در روز بود، پیش بینی می شــود 
 که این عدد امســال بــه ١١٥میلیون لیتر در روز برســد که بــا میزان تولید 

سربه سر است.
مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران با اشاره به اهمیت توسعه 
صنعت ســی ان جی، اظهار کرد: توجیه این است که به سمت مصرف سی ان جی 
برویــم. اقدام خوبی که انجام شــد، حدود ۲٤میلیون لیتر در روز ســی ان جی 
به کمک بنزین آمد. اگر صنعت ســی ان جی را توســعه نداده بودیم، می بایست 

۲٤میلیون لیتر بنزین را وارد می کردیم.

سخنگوی شورای رقابت:

راه حل رقابتی شدن
 بازار خودرو، واردات است

ســخنگوی شــورای رقابت با تأکید بر اینکه راه حل رقابتی شــدن بازار واردات 
خودرو است، عنوان کرد: زمانی که بازار به شکل غیرمعقولی محدود شده است، 
به ســمت قیمت های بالاتر گرایش دارد. اگر اجــازه دهیم درصدی از خودروها 
 وارد شــوند، رفاه مصرف کننده بیشتر می شود و خودروسازها از قیمت ها رضایت 

خواهند داشت.
اسماعیل شــجاعی در گفت وگو با ایسنا، با اشــاره به تعیین قیمت کارخانه ای 
خودروهای داخلی و خودروهای مونتاژی عنوان کرد: این قیمت گذاری بر اساس 
حسابداری قیمت تمام شده در سال قبل بوده و ممکن است درمورد قیمت ها با 
توجه به محاســبات بعدی در یک بازه زمانی سه تا شش ماهه تجدیدنظر شود. 
ممکن است هم خودروسازها به قیمت ها اعتراض داشته باشند و هم مردم و این 
اختلالی در بازار است که نه تولیدکننده رضایت داشته باشد و نه مصرف کننده. 
بنابراین باید به یک قیمت معقول برســیم که امکان رضایت هر دو طرف وجود 
داشته باشد. وی با تأکید بر اینکه راه حل رقابتی شدن بازار واردات خودرو است، 
گفت: زمانی که بازار به شکل غیرمعقولی محدود شده است، به سمت قیمت های 
بالاتــر گرایش دارد. اگــر اجازه دهیم درصــدی از خودروها وارد شــوند، رفاه 
مصرف کننده بیشــتر می شود و خودروسازها از قیمت ها رضایت خواهند داشت. 
اما زمانی که شــرایط تورمی شــود و محدودیت های مختلف ایجاد شود، قاعدتاً 

خودروسازها درخواست افزایش قیمت خواهند داشت.
سخنگوی شــورای رقابت با بیان اینکه ممکن است قیمت ها بعد از تجدیدنظر 
کاهشــی باشند، عنوان کرد: اگر شــش ماه دیگر شرایط تورمی باشد، نمی توان 
قیمت خودرو را ثابت نگه داشــت. باید اقدامی انجام دهیم که خودروســازها به 
شرایطی برسند که عرضه مازاد شود؛ نه اینکه مردم در صف بایستند. باید امکان 
واردات خودروهای خارجی فراهم شود و محدودیت های عرضه و طرح هایی مانند 
جوانی جمعیت و... برداشته شــوند. وقتی عرضه مازاد شود، قیمت ها نیز نزولی 

خواهند شد.

به گزارش شــیرازنوین به نقل از ایســنا، دبیر کانون مرغداران گوشتی کشور گفت: 
جوجه یک روزه با قیمت مصوب به دســت مرغدار نمی رســد؛ زیرا دلال هایی در این 
بین وجود دارند که قیمت ها را بالا می برند. پرویز فروغی در پاسخ به اینکه آیا قیمت 
جدید مصوب مرغ زنــده یعنی کیلویی ٥۲هزار تومان می تواند هزینه های مرغداران 
را پوشــش دهد یا خیر، گفت:تعیین قیمت هر کیلو ٥۲هزار تومان برای مرغ زنده بر 
مبنــای جوجه ١٥هزار و ٩٠٠ تا ١۶هزار و ٩٠٠ تومانی اســت که اگر جوجه با این 

قیمت پیدا شود، نرخ مذکور برای مرغ زنده نسبتاً قابل قبول است.
 وی ادامــه داد: ولــی مرغــداران در حــال حاضر جوجــه را با قیمت هــای بالاتر 

خریداری می کنند.
دبیر کانون مرغداران گوشــتی کشور افزود: جوجه با قیمت ١٥هزار تومان به دست 
مرغدار نمی رســد. دلال هایی در این بین وجــود دارند که اجازه نمی دهند جوجه با 

قیمت مصوب به دست مرغداران برسد.

وی تصریح کرد: گفته می شــود مرغداران جوجه را گران نخرند یا اگر گران خریدند، 
اطلاع دهند. مرغدار چگونه می تواند کســی که سال هاست با او کار می کند و جوجه 
خود را از او خریداری می کند، معرفی کند؟ این یعنی مرغدار دیگر نمی تواند جوجه 

موردنیاز خود را تأمین کند. ضمن اینکه مدرکی هم برای اثبات آن ندارند.

دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی اعلام کرد: در سال گذشته تراز تجاری 
مناطق آزاد به مثبت ٧٠٠میلیون دلار رسیده است.

به گزارش ایسنا، حجت الله عبدالملکی در نشست خبری دیروز در پنجمین نمایشگاه 
توانمندی های صادرات ایران )اکسپو ۲٠۲۳( اظهار کرد: مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
باید به عنوان مناطق کمک کننده در جهش اقتصادی کشــورها باشــند و نمونه آن 
چین اســت. در ادبیات اقتصادی انقلاب اسلامی هم مناطق آزاد به رسمیت شناخته 
شده اســت. در قوانین و سیاست های کلی ابلاغی مقام معظم رهبری می توان آن را 

مشاهده کرد.
وی افــزود: ١٥ منطقه آزاد تجاری و ۳٥ منطقه ویژه اقتصادی داریم که کارکردهای 
خاص و قابل اعتنایی در طول ســالیان گذشته داشــتند و حجم قابل ملاحظه ای از 
ســرمایه گذاری صورت گرفته و سبب درآمدزایی و اشتغال شده است. البته نقدهایی 

هم به آن وارد بوده است.
عبدالملکی ادامه داد: در ســال ١٤٠١ تراز تجاری مناطق آزاد مثبت شد و به مثبت 
٧٠٠میلیون دلار رســید. یک میلیارد و ٧٠٠میلیــون دلار صادرات بوده و واردات به 

یک میلیارد دلار رسیده است.
دبیر شــورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی با اشاره به تسهیل فرایند ها و کاهش 
زمان برای صدور و تمدید مجوز در مناطق آزاد، گفت: ۳٧٠ پروژه ســرمایه گذاری را 
در مناطق آزاد شناسایی کردیم و مطالعات اولیه پروژه ها انجام شده و طرح توجیهی 
اولیه آن را نیز ارائه کرده ایم. همچنین در این زمینه مطالعات مربوط به نیازمندی های 
پروژه از حیث فناوری سرمایه ثابت و در گردش موردنیاز فناوری و مطالعات مربوط 
به بازار و بازاررســانی در این طرح ها انجام شده تا سرمایه گذاران داخلی و خارجی با 

فراغ بال بیشتری بتوانند به این طرح ها ورود کنند.
عبدالملکی اضافه کرد: از سوی دیگر در راستای ایجاد تسهیلات در حوزه فرایندی و 
امور اداری مجوزهای بی نام مربوط به این ابرها صادر شده است. امور اداری مربوط در 
حوزه زمین، آب، برق و مجوز اولیه نیز انجام شده و مشکلی در این زمینه وجود ندارد؛ 
در حالی که پیش از این سرمایه گذاران برای یک طرح و پروژه مدت ها به دنبال مجوز 
و فراهم کردن مقدمات آن بودند و در این راستا با مشکلات بسیاری مواجه می شدند.

وی درباره ارزش این پروژه ها گفت: ارزش ســرمایه گذاری این ۳٧٠ پروژه ۲٤٠هزار 
میلیارد تومــان بوده که معادل چهار و نیم تا ٥میلیارد یورو اســت. البته طرح های 
ســرمایه گذاری در مناطق آزاد محدود به ۳٧٠ طرح مذکور نیســت و مدیران عامل 
مناطق آزاد موظف شــدند تا پایان بهار انجــام پروژه های دیگر را به این ارقام اضافه 
کننــد. از این به بعد هر ســه ماه یک بار ایــن اتفاق می افتد و از ســوی دیگر نیز 
سرمایه گذاران می توانند طرح های مدنظر خودشان را پیشنهاد دهند تا در سریع ترین 

زمان ممکن فرایند های لازم برای صدور مجوز آنها طی شود.
عبدالملکی با تأکید بر اینکه مناطق آزاد باید به بهشــت سرمایه گذاران تبدیل شود 
و ایــن هدف گذاری در دســتور کار قرار گرفته اســت، افزود: ایجــاد مناطق آزاد و 
متناظر یکی از اهداف توسعه ای در دوره جدید است که برای آن دو راهبرد را دنبال 
می کنیــم که اول مردمی کــردن و دوم جهانی کردن این مناطق آزاد و ویژه اســت؛ 
چراکه مناطق آزاد باید حضور قدرتمندانه ای در اقتصاد جهانی داشته باشند که یکی 
از راهکارهای رسیدن به این هدف، ایجاد مناطق مشترک و متناظر این کشورهاست. 
در واقع مناطق مشــترک با کشورهایی که مرز مشترک با ایران دارند، در دستور کار 
 قرار گرفته و ایجاد مناطق متناظر را با کشــورهایی دنبال می کنیم که مرز مشترکی 

با ما ندارند.
دبیر شورای  عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی اظهار کرد: مذاکرات اولیه و کارشناسی 
برای ایجاد مناطق مشــترک و متناظر با تعدادی از کشــورها آغاز شده است درباره 
ایران و عراق و ایران و ســوریه حتی مقامات بلندپایه ۲۲ کشور به نتیجه رسیده اند 
و اســناد دیپلماتیک به امضای طرفین رســیده اســت. در این راستا با عراقی ها سه 
منطقه را پیشــنهاد کردند و رئیس جمهور در ســفر اخیرش به سوریه نیز از برخی 
مناطق پیشنهادی برای ایجاد مناطق مشترک بین ایران و سوریه بازدید کرد که در 
این بازدید میدانی یکی از نقاط مرز مشــترک بین سوریه و عراق و پل ارتباطی ما با 

دریای مدیترانه بود.
وی با بیان اینکه ایجاد مناطق مشترک بهینه ایران و سوریه و ایران و عراق در مرحله 
بررسی نکات فنی و حقوقی است، گفت: در حال رایزنی و مذاکره برای ایجاد مناطق 
مشترک و متناظر با کشورهای ازبکستان، عمان و چین هستیم و کشورهای دیگری 

مانند روسیه نیز در در همین مرحله قرار دارند. البته پیش نویس اولیه ایجاد مناطق 
مشترک بین ایران و ترکیه آماده شده و در هفته های آتی یعنی در خردادماه یا تیرماه 

تفاهم نامه آن بین مقامات دو کشور امضا خواهد شد.
عبدالملکی با تأکید بر اینکه دولت قرار نیســت در ایجاد مناطق مشترک و متناظر 
ســرمایه گذاری کند و بخش خصوصی به عنوان مسئول این مناطق باید نقش آفرینی 
و سرمایه گذاری کنند، ادامه داد: در زمینه ۳٧٠ طرحی که اکنون رونمایی می شود، 
حتی برخی کشــورهای اروپایی هم هســتند که می خواهند ســرمایه گذاری کنند. 
هرچند تعداد آن ها زیاد نیست، اما باید به این نکته اشاره کرد که تحریم ها نتوانست 
اقتصاد ایران را متوقف کند و آمریکایی ها علی رغم هیاهوی زیادی که داشتند، به این 
نکته توجه نکردند که ایران به فناوری مدیریت اقتصاد در شرایط تحریم دست یافته 
اســت. از ســال ٨٩ - ٩٠ که تحریم های به اصطلاح هوشمند و فلج کننده آغاز شده، 
صدهامیلیارد تومان معادل صدهامیلیون دلار سرمایه گذاری در کشور و مناطق آزاد 

اتفاق افتاده است.
دبیر شــورای  عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی اضافه کرد: اساساً در ادبیات اقتصاد 
تحریم و علم اقتصاد تحریم اینگونه تعریف شده است که تحریم خودبه خود و به مرور 
آثارش کمرنگ و نهایتاً بلااثر می شــود. به همین دلیل اســت که در شرایط تحریم 
کنونی نیز سرمایه گذاری خارجی در کشور در حال انجام است. البته با تعریف کردن 
این پروژه ها می خواهیم با سرعت و شدت بیشتری این اتفاق رخ دهد. به عنوان مثال 
روسیه یکی از کشورهایی است که به دنبال مناطق مشترک و متناظر است. همچنین 
دو نقطه را برای خود در بندر انزلی و چابهار تعریف کرده و علاقه مند به سرمایه گذاری 

در این مناطق است.
وی گفت: در این زمینه درصددیم تا کریدور چهارگانه  چابهار- انزلی و لوتوس- مسکو 
را با روســیه ایجاد کنیم تا باعث ایجاد یک خط حمل ونقل کالا شــود. در این راستا 
روس ها دو موضوع را مدام پیگیری می کنند؛ یکی تکمیل راه آهن رشت- آستارا و دوم 

تکمیل و اتصال بند کاسپین و انزلی به خطوط ریلی ایران است.

رئیــس اتاق بازرگانی ایران می گوید با توجه بــه ظرفیت های موجود در اقتصاد 
ایران و عمان، امکان توسعه تجارت مشترک میان دو کشور تا سه میلیارد دلار در 

کوتاه مدت وجود دارد.
به گزارش ایسنا، غلامحسین شافعی در همایش تجاری ایران و عمان اظهار کرد: 
آمارها نشان می دهد که در سال گذشته صادرات ایران به عمان حدود ٥١ درصد 
و واردات از این کشور حدود ۲٩ درصد رشد کرده که در مجموع افزایش تجارت 

٤١درصدی را نشان می دهد.
وی با بیان اینکه ظرفیت تجارت مشترک میان دو کشور بسیار بالاتر از این اعداد 
اســت، بیان کرد: در صورتی که مقدمات لازم بــرای صادرات کالاهای ایرانی به 
عمان فراهم شــده و همچنین واردات برخی اقلام موردنیاز از عمان ممکن شود، 
می توان انتظار داشــت که تجارت دو کشور در کوتاه مدت به سه میلیارد دلار در 

سال برسد.
رئیس اتاق بازرگانی ایران با اشــاره به ظرفیت صــادرات مجدد کالاهای ایرانی 

از عمان تصریح کرد: برای رســیدن به این هدف باید زیرساخت های ترانزیتی و 
حمل ونقل میان دو کشور فراهم شود. ایران می تواند در بخش های مختلفی مانند 
معادن و دانش های نوین در عمان فعال شود و از سوی دیگر در حوزه انرژی نیز 

ظرفیت خوبی برای همکاری ها میان دو کشور وجود دارد.
شافعی اضافه کرد: سفر مقامات عمان و نشست های مشترک میان دو طرف نشان 
از آن دارد که دو طرف آماده توســعه همکاری ها هســتند و گفت وگوهای اخیر 

می تواند مقدمه خوبی برای رسیدن به این اهداف باشد.
در ادامه این نشســت فیصل عبدالله -رئیس اتاق بازرگانی و صنایع عمان- نیز به 
روابط عمیق دو کشــور اشــاره کرد و گفت: چه در حوزه تجارت و چه در حوزه 
سرمایه گذاری های مشترک می توان به توسعه همکاری ها امیدوار بود. ما در بخش 
خصوصی عمان تلاش می کنیم روابط تجاری میان دو طرف را توسعه دهیم تا در 

نهایت همکاری ها افزایش پیدا کند.
در بخش دیگری از این نشست جمال رازقی -رئیس اتاق مشترک ایران و عمان- 

نیز به زیرســاخت های توسعه همکاری های مشــترک میان دو کشور اشاره کرد 
و گفت: آمارها نشــان می دهد که در سال ۲٠١۳ تجارت مشترک میان ایران و 
عمان تنها حدود ۲۲٠میلیون دلار بوده که این عدد در ســال ۲٠۲۲ به بیش از 
یک میلیارد و ٨٠٠میلیون دلار رسیده که حاکی از رکورد کم سابقه توسعه تجارت 

مشترک میان دو طرف است.
وی ادامــه داد: از ظرفیــت همــکاری در حوزه هــای نوین مانند شــرکت های 
دانش بنیان و IT گرفته تا بخش هایی مانند همکاری های پتروشــیمی و معدنی 
و حتی گردشــگری و سلامت حوزه هایی هســتند که می توان انتظار داشت در 
ســال های آینده همکاری های قابل توجهی را رقم بزند. بخش خصوصی ایران در 
این ســال ها تلاش کرده مسیر مطمئنی برای افزایش همکاری ها به وجود آید و 

در آینده نیز تلاش می کنیم که حرکت در این مسیر را با قدرت ادامه دهیم.

رئیس کل بانک مرکزی در دیدار هیئت تجاری و صنعتی عمان تأکید کرد: سیاســت 
راهبردی بانک مرکزی ایران قطع رابطه با دلار در مبادلات ارزی و تجاری اســت و 
برای این راهبرد نیز دلایل اقتصادی و سیاسی متقنی داریم؛ زیرا آمریکایی ها از دلار 
به عنوان ابزار سیاسی استفاده می کنند و از طرف دیگر، سایر ارزهای جهان روا به ویژه 

در منطقه آسیا در حال رشد هستند. 
به گزارش ایسنا، محمدرضا فرزین در دیدار وزیر تجارت، صنعت و توسعه سرمایه گذاری 
عمان که ریاست کمیســیون مشترک اقتصادی عمان و ایران را هم برعهده دارد، با 
اشــاره به آمادگی کامل بانک مرکزی ایران بــرای کاهش و حذف تبادلات دلاری از 
چرخه معاملات تجاری و اقتصادی بین ایران و عمان گفت: زمینه های انجام معاملات 
اقتصادی و تجاری بر اساس واحد پول ملی ایران و کشورها و شرکای تجاری از جمله 
عمان کاملًا فراهم است. رئیس کل بانک مرکزی با اشاره به مذاکرات و تعهدات خوب 
سال گذشته میان ایران و عمان درباره توسعه روابط پولی و بانکی به همراه مناسبات 

تجاری بین دو کشــور تصریح کرد: ایران آمادگی دارد در تعاملات تجاری با عمان و 
شرکای اقتصادی کشــورمان از روش های بین المللی اتاق پایاپای پولی، پیمان پولی 
چندجانبه و پیمان پولی دوجانبه اســتفاده کند. طبق اعلام بانک مرکزی، فرزین در 
ادامه به گسترش مناسبات تجاری ایران و عمان در سال گذشته اشاره کرد و گفت: با 
اراده سیاسی که میان ایران و عمان شکل گرفته است. حجم مناسبات اقتصادی میان 
دو کشور در سال گذشته ٤٠ درصد رشده کرده و به یک میلیارد و ٨٠٠میلیون دلار 
رسیده است که این حجم از مبادلات حتماً می تواند با استفاده از پول ملی دو کشور 
در قالب پیمان پولی دوجانبه یا اتاق پایاپای پولی انجام گیرد. رئیس کل بانک مرکزی 
همچنین با تأکید بر ضرورت به کارگیری کارت های مشترک بانکی میان شبکه پولی 
و بانکی ایران و عمان به منظور تسهیل مناسبات تجاری و فعالیت های اقتصادی اتباع 
دو کشور تصریح کرد: مذاکرات این اقدام نیز با بانک مرکزی عمان انجام گرفته و در 
صورت تســریع از طرف بانک مرکزی عمان، ایران آمادگی دارد در کوتاه ترین زمان 

استفاده از کارت های مشترک بانکی را در دستور کار قرار دهد.
فرزیــن در ادامه این دیدار با اشــاره به برگزاری اجلاس اتحادیه پایاپای آســیایی 
)ACU( در خردادمــاه ســال جاری در تهــران و دعوت از رؤســای بانک مرکزی 
کشورهای عضو و ناظر و همچنین کشورهای همسایه از جمله عمان افزود: استفاده 
از روش هــای پیمــان پولی دو یا چندجانبــه و همچنین اتاق پایاپــای پولی میان 
کشــورهای عضو اتحادیه پایاپای آســیایی قطعاً منجر به افزایش مناسبات تجاری 
 و کاهــش و حذف تبــادلات دلاری از چرخه معاملات تجاری میان این کشــورها 

خواهد شد.

دبیر کانون مرغداران گوشتی کشور: تعیین قیمت هر کیلو ۵۲هزار تومان برای مرغ زنده دور از واقعیت است

نوچه ها سد راه جوجه ها 
فروغی: دلال ها نمی گذارند جوجه با قیمت مصوب به دست مرغدار برسد

دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی خبر داد: 

انزلیوچابهارمدنظرروسها
برایایجادمناطقمشترک

رئیس اتاق بازرگانی ایران خبر داد:

رشد ۴۱درصدی تجارت ایران و عمان

رئیس کل بانک مرکزی خبر داد:

رابطه دلاری باید قطع شود
سیاست بانک مرکزی قطع رابطه با دلار در مبادلات ارزی و تجاری است

یک مقام مسئول کارگری معتقد است: با توجه به افزایش هزینه های درمان، مسکن و اقلام خوراکی در سبد معیشت کارگران، به منظور کمک به حفظ قدرت خرید آنها، لازم است فاصله میان دستمزد و تورم پر 
شود. علی اصلانی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: بسیاری از کشورها با وجود تعیین دستمزد سالیانه نسبت به افزایش مجدد حقوق ها اقدام کرده اند و این کار در جهت افزایش بهره وری و حفظ قدرت خرید طبقات 
مختلف جامعه عنوان شده است؛ بنابراین در صورت مواجهه با افزایش تورم، لازم است نسبت به بازنگری حقوق و دستمزدها اقدام شود و الزامی نیست که این ترمیم مزدی حتماً به نیمه دوم سال موکول شود. 
وی درباره افزایش دســتمزد کارگران در نیمه دوم ســال و قید این مسئله در صورت جلسه مزد به شرط افزایش حقوق کارمندان گفت: آنچه از نمایندگان خود در شورای عالی کار شنیده ایم، در صورت جلسه مزد 
چنین چیزی عنوان شده و آنها امضا کرده اند، ولی وقتی بخش نامه مزد ابلاغ شد، تنها چیزی که در آن گنجانده شده بود، افزایش ۲٧درصدی حداقل مزد و افزایش ۲١درصدی سایر سطوح بود؛ در حالی که وقتی 
بخش نامه صادر و ابلاغ شد، امیدوار بودیم این مسئله در آن عنوان شده باشد. عضو کانون عالی شوراهای اسلامی کار با بیان اینکه نظام و انقلاب اسلامی خط قرمز کارگران است، گفت: اگر کارگری در جایی اعتراض 

می کند، بابت حق و حقوقش است که زندگی اش نمی چرخد، وگرنه جامعه کارگری با وجود مشکلات معیشتی، همواره پایبند ارزش ها و نظام بوده و در سنگر تولید پایمردی و ازخودگذشتگی نشان داده است.

عضو کانون عالی شوراهای 
اسلامی کار تأکید کرد:

لزوم کاهش شکاف 
میان دستمزد 
کارگران و تورم


